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Лекарствата трябва да се изписват и на електронна, и на харти-
ена рецепта, както е в целия ЕС, поискаха от БЛС. 90% от лекарите 
смятат, че трябва да останат и двата вида рецепти.

социалистките в Плов-
див направиха голямо да-
рение на нуждаещите се 
жители от бедстващите 
след потопа карловски 
села Богдан и слатина. 
Хората получиха храна, 
вода, завивки, домакински 

уреди, препарати, които 
са от изключително значе-
ние, тъй като са загубили 
всичко.

към даренията се при-
съединиха водачът на лис-
тата кристиан вигенин и 
кандидатите за народни 

представители от БсП в 
Пловдив иван Петков, Ге-
орги Йорданов, костадин 
Палазов и председателят 
на градския предизборен 
щаб илия Гатев. 

инициативата на соци-
алистките продължава с 

набиране на трайни храни, 
постелъчно бельо, хиги-
енни материали. с дари-
телски акции за пострада-
лите хора от карловско се 
включиха социалистите от 
цялата страна.

азкритията на служебния ми-
нистър на вътрешните работи 
иван Демерджиев за МвР-чадър 
над “богоизбрани” не впечатля-
ват. От времето на Бойко Борисов 
и Цветан Цветанов свикнахме с 
“употребата” на МвР “по предназ-
начение”. Предстоящите админи-
стративни наказания и уволнения 
на служители, както и призивите 
за доброволно самопрочистване на 
системата предизвикват иронични 
подмятания. нещо за наказателна 
отговорност или за политическа? 
Поне от кумова срама.

и за децата е ясно, че Георги 
семерджиев, който предизвика 
смъртоносната за две жени ката-
строфа в софия, е бил покрови-
телстван. въпросите обаче са мно-
го повече от отговорите, с които 
ни баламосват.

колко като семерджиев са под 
чадъра на МвР? и не само под не-
говия, а и на прокуратурата. кол-
ко е разтворен този чадър? има 
ли нещо читаво в системата, обя-
зана да гарантира справедливост 
и върховенство на закона? А щом 
семерджиев е имал поне 40 души 
“обслужващ персонал” в МвР, по-
големите бандити с какъв ли анту-
раж разполагат? 

МвР отдавна не е това, което 
трябва да бъде и от което се нуж-
дае държавата. с години системата 
бе разбивана, превземана и унизя-
вана. само рестарт и прочистване 
ще върне доверието в нея. но ста-
не ли дума за истинска реформа, 
следват протести. ех, чадъри и 
чекмеджета...

Р

трима шефове
в мвр помогнали
на георги
семерджиев

Стр. 3

С много настроение и усмивки беше открит предизборният фронт-офис на “БСП за България” в Пловдив, 
където кандидатите на левицата ще се срещат и разговарят с гражданите. Събралите се хора бяха приветствани 
от водача на листата Кристиан Вигенин и от градския председател на социалистите и втори в листата 
Иван Петков. Гост на събитието беше лидерът на МО в БСП Габриел Вълков

протест
в Белград
заради
европрайда

посланията 
на путин 
към запада



БЪЛГАРИЯ2
2022

втоРнИк
13  септемвРИ

трима служители на ръко-

водни позиции в мвР са поз-

волили на обвинения за тежка-

та катастрофа на бул. “Черни 
връх” да избегне наказателно 
преследване за нарушения на 
пътя. това съобщи вчера слу-

жебният министър на вътреш-

ните работи Иван Демерджи-

ев. според него семерджиев 
е имал чадър на високо ниво. 
министърът посочи, че провер-

ката в мвР за връзки със се-

мерджиев е за период от 2014 
г. насам, като в някои случаи е 
изтекла давност да се търси от-

говорност. Затова той поиска 
тези служители сами да напус-

нат мвР. Демерджиев допусна 
още, че казусът със семерджи-

ев не е изолиран случай.
До момента е установено, 

че над 40 служители на път-

ната полиция и охранителна-

та полиция са били свързани 
с обвиняемия Георги семер-

джиев, който с автомобила си 
уби две млади жени на цен-

трално столично кръстовище. 
срещу униформените започ-

ват спешни дисциплинарни 
производства. 

За полицайката симона 
Радева има доста данни и тя 
подлежи на уволнение. тя е 
помогнала на семерджиев да 

избегне наказания.
обвиняемият Георги се-

мерджиев се намира в ареста. 
срещу него вече се повдиг-

нати 5 обвинения - за тежкия 
инцидент с две жертви, упра-

влението на автомобил след 
употреба на наркотици, за фал-

шиви регистрационни номера 
и фалшива шофьорска книжка, 
както и за притежание на нар-

котици, намерени в жабката на 
колата. пред съда семерджиев 
се защити, че няма общо с ав-

томобила и че в деня на ката-

строфата е бил отвлечен.
министърът присъства 

вчера на заседание на Дър-

жавно-обществената комисия 
по безопасност на движение-

то по пътищата, която обсъди 
спешни мерки за намаляване 
на пътнотранспортния трав-

матизъм. според Демерджиев 
параметрите по пътна безо-

пасност се влошават и няма 
как да се търпи повече този 
процес да продължава. той 
призова за трайни, е не инци-

дентни мерки.

Трима шефове в МВР 
помогнали на Георги Семерджиев
Обвиняемиятеималчадърнависокониво

У нас лекарствата 
трябва да се изписват и 
на електронна, и на хар-

тиена рецепта, както е в 
целия ес, с изключение 
на естония. това стано-

вище на БЛс заяви пред-

седателят д-р Иван ма-

джаров. по думите му 
парадокс е,   че чужденец 
може да си купи лекар-

ство с хартиена рецепта, 
но не и българинът. Бъл-

гаринът може в чужбина 
да си купи лекарство с 
хартиена рецепта, но не 

и в България.
около 90% от лека-

рите у нас са на мнение, 
че трябва да останат и 
двата вида рецепти. Ако 
остане само е-рецепта-

та, около 20 хил. лека-

ри, които работят в бол-

ниците, няма да имат 
възможност да изписват 
лекарства.

припомняме, че 
предложението на мЗ за 
изменение на наредба 
4 е хартиените рецепти 
да продължат да бъдат 
издавани успоредно с 
електронните.

според съсловна-

та организация много 

по-важно е промените 
в наредба 4 да засягат 
контрола на отпуска-

нето на антибиотици. 
Данните от проучване, 
поръчано на “тренд” от 
БЛс, показват, че 44% 
от анкетираните 1003 
души са купували анти-

биотик без рецепта, 53% 
не са, а 55% са чували 
от познати, че са купили 
антибиотик без рецепта.  

според БЛс елек-

тронната рецепта тряб-

ва да бъде въведена за 
лекарствата, които са на 
специален режим и се 
отпускат с жълти и зе-

лени рецепти, тъй като 

за тях е необходим по-
строг контрол и просле-

дяемост.
маджаров цитира 

данни отпреди месец, 
според които лекарите у 
нас са издали 20 млн. е-
рецепти, 5 млн. е-направ-

ления, 130 хил. е-хоспи-

тализации, издадени са 
200 хил. е-направления 
за хоспитализация. “Бъл-

гарският лекар практи-

чески работи в условия-

та на дигитализация от 1 
юни насам, а в условията 
на дигитална рецепта - 
от миналата година по 
това време”, коментира 
маджаров.

БЛС: Да има и хартиена, и електронна рецепта
Аида ПАникян
n

поредно замърсяване на възду-

ха бе регистрирано в Димитровград. 
през последните дни бяха отчетени 
рекордни замърсявания в района. 
това наложи временно спиране на 
теЦ “марица 3”, който е сочен за 
основен замърсител. Измервателна-

та станция в центъра на града е от-

чела рекордни стойности в събота 
преди обяд. стойността на серния 
диоксид била над 2000 единици. За-

това в следобедните часове на деня 
е издадено предписание теЦ-ът да 
прекрати дейността си за 48 часа. 
по думите на наталия пачеманова, 
която е директор на екоинспекция-

та в Хасково, ще има инова прину-

дителна административна мярка.
от предприятието, сочено за 

замърсител на въздуха, изразиха 
съмнение в точността на стацио-

нарната измервателна станция, а 
стойностите на мобилната все още 
се очакват.

Пак отровен въздух в Димитровград

в 58 жилищни сгра-

ди ще бъде осигурена 
достъпна среда за хора 
с увреждания. Финанси-

рането е от мтсп и е по 
националната програма 
за изграждане на дос-

тъпна жилищна среда 
и осигуряване на усло-

вия за лична мобилност 
на хора с увреждания, 
за която ДУмА вече 
писа. по одобрените 
проекти ще бъдат из-

градени 54 стълбищни 
подемника, 6 вертикал-

ни подемника, 7 рампи 
и 4 асансьора. общата 
стойност на проектите 
е 2,45 млн. лв.

Договорите за фи-

нансиране са в процес 
на подписване, за да 

може до края на 2022 г. 
съоръженията да бъдат 
монтирани и разплатени 
от мтсп. от социално-

то ведомство поясниха, 
че с изпълнението на 
проектите ще бъде оси-

гурена достъпна среда, 
по-добро качество на 
живот и облекчени усло-

вия за придвижване на 
86 души с увреждания. 
по проектите ще бъдат 
изградени общо 71 съ-

оръжения в жилищни 
сгради на територията 
на 20 общини.

мтсп ще отпусне 
финансиране и за из-

пълнението на 8 про-

ектни предложения за 
подобряване на личната 
мобилност на хора с ув-

реждания с обща стой-

ност близо 50 хил. лв. 
от тях 4 са за купуване 
на приспособен авто-

мобил и придобиване 
на правоспособност за 
управлението му. Чрез 3 
проекта ще се направят 
промени в конструкция-

та на колата, за да може 
да се ползва от човек с 
увреждания. одобрен е 
и 1 проект за монтира-

не на приспособление 
за качване и сваляне на 
инвалидна количка.

през 2021 г. са одо-

брени шест проекта за 
лична мобилност на 
обща стойност 20 000 
лв. и 50 за достъпна жи-

лищна среда за над 1,9 
млн. лева.

“Бсп предлага въвеждането на таван 
на цената на газа, което трябва да обле-

кчи домакинствата и бизнеса. миналата 
зима показахме, че имаме решения как 
да се справим в кризите, като тогава 
замразихме цената на тока и преведохме 
хората през тежките месеци. Ролята на 
политиците е да решават проблемите на 
обществото, да дават предсказуемост и 
да успокояват”, заяви кандидатът за на-

роден представител от листата на “Бсп 
за България” във 23 мИР в софия стоян 
мирчев в тв интервю.

вратата на “Газпром” не бива да 
бъде затваряна, за да не изпадне Бълга-

рия в ситуация, в която няма откъде да се 
снабди с нужните си ресурси за предсто-

ящата зима, категоричен е мирчев. Да се 
водят разговори с всички възможни дос-

тавчици на синьо гориво, включително 
с “Газпром”, защото най-евтиният газ е 

тръбният, а не този с кораби, настоя той.
“България не трябва да прекъсва от-

ношенията си с Русия. ние географски 
сме разположени уникално между Запа-

да и Изтока и въпреки че своя избор сме 
го направили като сме се присъединили 
към ес, а Бсп е партията, благодарение 
на която това е станало. Да, днес има 
война, но утре може да няма. нашите 
връзки с руския народ не са отпреди 30 
години, а са от стотици години назад и 
те са силни”, посочи мирчев.

Бсп предлага мерки за овладяване 
на инфлацията. социалистите са за уве-

личаване на доходите, вдигане на мини-

малната заплата и добавките за децата и 
младите семейства и преизчисляването 
на пенсиите.

 това са начините да се вкарат едни 
“живи” пари в икономиката, особено за 
хората, които имат недостиг. 

За проблемен строеж в район “изгрев” сигнализира 
районният кмет д-р Делян Георгиев, като напомни, 
че администрацията му се е опитала да го спре в 
съда, но е загубила делото. В момента на ъгъла на 
ул.”николай Хайтов” и ул.”Св. Пимен Зографски” в 
жк “Дианабад” изкопът за нова жилищна сграда е 
пълен с вода, а мястото е известно с това, че там 
река новачица влиза под земята. Според кмета има 
реален риск от пропадане на съседни улични платна 
и той ще сезира отговорните институции

МТСП осигурява достъпна среда  
за хора с увреждания в 58 жилища

СтОянМирчев:

БСП предлага въвеждането на 
таван на цената на газа
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герои отмина. 
Дошло е времето 
избирателите да се 
доверят на сигурното, 
на традициите, които 
винаги са поставяли БСП 
по-близо до хората

Кандидат-депутатът във  
Велико Търново Михаил Михалев

когато говорим за поли-
тики за възрастните хора, е 
ясно, че благодарение на бсп 
се постигна увеличението на 
пенсиите и предстоящата ак-
туализация от 1 октомври, 
заяви водачът на листата на 
“бсп за българия” в ловеч 

вяра емилова по време на 
среща с граждани от региона. 
тя коментира, че други пар-
тии се опитват да скачат на 
политическата писта на бсп, 
но хората много добре знаят, 
че левицата е била социалният 
стълб в управлението. 

“средно увеличихме пен-
сиите от декември 2021 г. с 
12,8%, от юли 2022 г. - с 26%, 
социалната пенсия се повиши 
от 370 лв. на 467 лв. по-висок 

вече е и средният размер на 
пенсиите и той достигна 669 
лв. Увеличихме  размера на со-
циалната пенсия за старост от 
170 лв. на 247 лв. социалните 
пенсии за инвалидност и до-
бавките за ветераните от вой-
ната бяха увеличени с по 45%”, 

припомни емилова.
“това, което от бсп ще 

направят за възрастните хора 
в следващия парламент, е от 
октомври средната пенсия ще 
стане 722 лв., а таванът на па-
рите за старост ще се увеличи 
до 3400 лева. бсп ще настоява 
за увеличение на добавката от 
Учителския пенсионен фонд 
от 0,33% до 0,5% от размера на 
пенсията, както и увеличава-
не на вдовишките добавки на 

30%”, подчерта емилова.
бсп показа отвореност 

към младите хора с желание да 
променят българия, заяви кан-
дидатът от листата на бсп във 
велико търново Цвета галу-
нова в тв интервю. ако не сме-
ним посоката на мислене, ако 
не започнем да търсим нещата, 
които ни обединяват, а не тези, 
които ни разделят, едва ли ще 
има светло бъдеще пред бълга-
рия, категорична е тя. 

“възраждане” ме изклю-
чиха заради неодобрението да 
разговарям с другите парла-
ментарни групи. влязох в по-
литиката, за да преследвам и 
защитавам определени каузи. 
смятам, че единственият на-
чин да се преборя за тях е чрез 
диалогичност и чрез обедине-
ние”, обясни галунова.

моите каузи са по-голям 
процент от бвп за култура, 
повече българска музика в 

родния ефир и повече сред-
ства за музеите, галериите, чи-
талищата, театрите и оперите, 
обобщи галунова. 

“призовавам младите хора 
да не бягат от политиката, 
защото тя не e мръсно нещо, 
особено ако се прави от чис-
ти хора. пълнейки народно-
то събрание с чисти хора, ние 
можем да променим облика 
на политиката”, категорична е 
галунова.

30 доброволци от младежката 
организация на бсп в Шумен по-
чистиха градската градина и бояди-
саха част от пейките в парка, като го 
направиха по-хубав и по-приятен за 
многобройните посетители. иници-
ативата е по повод предстоящото от-
криване на учебната година. почти 3 
часа младите социалисти почиства-
ха боклуците от алеите и боядисваха 
олющените пейки. с много усмивки 
и настроение младежите социали-
сти освежиха любимия на шуменци 
парк, а иван ганчев шеговито ги на-
рече “червената армия”.

“в съседство с градската гради-
на има 3 училища и много деца ид-
ват тук през междучасията или след 
часовете. искахме да ги зарадваме с 
нови пейки, с приятна обстановка и 

това да е нашият поздрав към тях и 
пожелание за успех през годината”, 
каза Даниел Дончев от младежката 
организация на бсп. 

в иницитивата се включиха вто-
рият в бюлетината иван ганчев, 
който пристигна от нови пазар, 
павел караиванов, аян мехмедов, 
също от нови пазар, Данаил коста-
динов. сред доброволците беше и 
областният лидер на бсп веселин 
пенчев, който е член на младежката 
организация.

Доброволците сами купиха боите 
и материалите за акцията. младежи-
те от бсп обещават да се включат 
също толкова ефективно и в наци-
оналната инициатива “Да изчистим 
българия”, която ще се проведе на 
17 септември.

обединението на жените социалистки (оЖс) в 
пловдив направи голямо дарение на нуждаещите се жи-
тели от бедстващите карловски села богдан и слатина. 
Хората получиха храна, вода, завивки, домакински уре-
ди, препарати, които са от изключително значение, тъй 
като са загубили всичко.

“много хора са съпричастни с бедстващите и в ху-
манитарната инициатива се включиха десетки пловдив-
чани. Част от дарителите са пенсионери, отделили от 
пенсиите си, членове и симпатизанти на бсп от всички 
райони, за което им благодаря, много фирми, наши лич-
ни приятели. продуктите и вещите бяха превозени с два 
микробуса, осигурени от илиан Шаханов”, разказа мин-

ка сърнешка, председател на обединението.
акцията е организирана по предложение на соци-

алистките от пловдив минка сърнешка, Десислава 
Йорданова, екатерина Делинова, татяна бахчеванска, 
светлана алексиева, антонина славова, агнеса Шо-
пова. към даренията са се присъединили кандидатите 
за народни представители на бсп от пловдив-град 
кристиан вигенин, иван петков, георги Йорданов и 
костадин палазов, както и председателят на градския 
предизборен щаб илия гатев. 

предишната седмица е организирано посещение на 
бедстващите хора в каравелово, а в трилистник с до-
броволен труд за разчистването на селото са се вклю-

чили минка сърнешка, георги Йорданов, Десислава 
Йорданова и екатерина Делинова. Дарителската кампа-
ния на социалистките продължава с набиране на трайни 
храни, постелъчно бельо, хигиенни материали. Дарени-
ята могат да се носят директно в централата на бсп в 
пловдив на ул. “кръстьо пастухов” №16.

пловдивските социалистки за пореден път органи-
зират благотворителна инициатива и правят дарения. 
предишната акция е за опустошената от наводнение 
през 2014 г. мизия, където отново са изпратили един 
микробус с храна и вода. с дарителски акции за по-
страдалите хора от карловско се включиха социали-
стите от цялата страна.

ВяраЕмилоВа:

левицатапоказаотвореносткъммладитехорасжелание
дапроменятБългария,заявиЦветаГалунова

Увеличението на пенсиите се
постигна благодарение на БСП

Социалистките в Пловдив с дарение за бедстващите карловски села

Младежи доброволци от БСП почистиха  
Градската градина в Шумен за новата учебна година
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общинското дружество 
"топлофикация-софия" е по-
дписало договор за доставка 
на газ с държавната компания 
"Булгаргаз" за следващата го-
дина. седмици преди старта 
на отоплителния сезон парното 
нямаше контракт за доставките 
за 2023 г. "Доставките на газ са 
гарантирани", заяви председате-
лят на общинския съвет Георги 
Георгиев на брифинг с участие-
то на енергийния министър ро-
сен Христов. Договорът започва 
да действа от 1 януари 2023 г.

остава обаче проблемът с 
огромните дългове на "топло-
фикация" и сигурното натруп-
ване на нови със скорост от 
няколкостотин милиона лева на 
месец. Затова общината вероят-
но ще прехвърли дружеството 
на държавата, а сделката ще е 

дълг срещу собственост. Ще се 
искат обаче гаранции, че ком-
панията ще остане публична. 
Георгиев каза, че е подписано 
и споразумение за погасява-
не на половината от дълга на 
"топлофикация" към БеХ и 
"Булгаргаз" чрез прихващане 
на вземания към държавата за 
680 млн. лева. и министърът на 
енергетиката, и шефът на сос 
не можаха обаче да кажат кол-
ко точно дължи "топлофикация 
софия" на държавата към мо-
мента.

след като през юли столич-
ният общински съвет реши ръ-
ководството на "топлофикация 
софия" да търси частна фирма, 
която да инвестира в общинско-
то дружество за изграждането 
на мощности за производство 
на ток, служебният министър 

обяви, че и кабинетът се включ-
ва в търсенето. по думите му 
инвеститорът трябва да дойде 
от чужбина и от него се очаква 
да е "компания с международен 
опит и необходимите капитали, 
които да развият "топлофи-
кация софия". от думите му 

обаче стана ясно, че още не е 
избистрена концепцията как 
точно ще се случи включването 
на чуждата фирма към дейност-
та на столичното дружество. тя 
ще трябва да предложи вариант 
как да печели от направените 
вложения и в същото време да 

даде гаранции, че цената на 
парното ще остане поносима. 
министърът даде да се раз-
бере, че привличането на все 
още неизвестната фирма ще 
има за цел да спре трупането 
на дългове от страна на "топ-
лофикация софия". 

“Газ има, може да се 
намери, но цената, на 
която ще го платим, ще 
бъде убийствена и за 
икономиката, и за бита. 
така че въпросът не е 
да докараме газ на вся-
ка цена, въпросът е да 
бъдем достатъчно раз-

умни да намерим онези 
варианти, които биха ни 
помогнали да намерим 
газ на достъпни цени и 
в количества, които да 
ни гарантират нормално 
изкарване на зимата”. 
това заяви членът на иБ 
на Бсп и енергиен екс-
перт таско ерменков по 
радио “Фокус”.

по думите му лип-
сата на газ и липсата на 
перспективи по отноше-
ние на това откъде ще се 
гарантира газовата си-

гурност е риск за цялата 
икономика на държава-
та. “темата с арбитража 
е доста рискова и при 
всички случаи не трябва 
да се стига до това. ние 
имаме горчив опит с ар-
битражите, които са во-
дени срещу държавата, 
и нямаме спечелен та-
къв””, каза енергийният 
експерт.

според ерменков от 
правителството не е стана-
ло ясно какво се случва с 
преговорите с “Газпром”. 

“от “Булгаргаз” казаха, че 
преговорите се водят на 
високо политическо ниво. 
премиерът и министърът 
на енергетиката казват, че 
се водят от “Булгаргаз”. 
в крайна сметка говори-
телят на правителството 
твърди, че се водят ня-
какви разговори, но не се 
знае дали са официални 
или не. нещата не са ро-
зови и се усеща безсилие 
във възможностите, кои-
то правителството има”, 
каза той.

ерменков смята, че 
няма как да увеличим 
количествата на газ от 
азербайджан, защото 
находището в Шах-Де-
низ е било надценено, 
а страната има доста-
тъчно други клиенти. 
“при всички положения 
трябва да не разчитаме 
само на азербайджан, а 
да търсим алтернативи-
те, като без “Газпром” 
няма как да се случат 
нещата”, категоричен 
е енергийният експерт. 

по думите му “северен 
поток 2” е с нагнетен 
газ и само чака разре-
шение от немския регу-
латор да потече и така 
няма да има никакъв 
проблем с доставките 
на газ за европа.

във връзка с предло-
жението за намаляване 
на цената на газа през 
октомври енергийният 
експерт заяви: “нека не 
забравяме, че тези 30% 
намаляване идват след 
увеличение от 100%”.

“изключително бо-
гатото на газхидрати 
Черно море може да се 

окаже ключът към енер-
гийната независимост на 
България”, смята водачът 
на листата на коалиция 
“Бсп за България” във 
варна  Борислав Гуцанов. 
той обясни, че в момента 
Япония, китай, австра-
лия и саЩ разработват 
модерни технологии за 

добиване на газ от под-
водните залежи. преди 4 
години Германия е иска-
ла разрешение за научна 
и развойна дейност на 
газхидрати в териториал-
ните води на България, но 
правителството на ГерБ 
отхвърля и този проект, 
както преди това “Южен 

поток”, аеЦ “Белене” и 
“Бургас-александрупо-
лис”. “това е възможност, 
която може да донесе на 
България стотици ми-
лиарди приходи и да ни 
даде истинската диверси-
фикация, за която всички 
говорим напоследък”, 
смята той.

Гуцанов е категори-
чен, че при управление 
на Бсп ще бъде ангажи-
рана научната мисъл в 
помощ на икономиката 
и ще бъде разработена 
методика за добив на 
газ от богатото на газхи-
драти Черно море. “така 
не само ще осигурим на 

България нужните коли-
чества газ, огромни при-
ходи от износа му, но и 
ще покажем, че бъдеще-
то е в едновременното 
развитие на научния и 
икономически потен-
циал на страната ни”, 
допълни Борислав Гуца-
нов.

Столичното парно има осигурен 
по договор газ за зимата
Ислужебнотоправителство
сезаедатърсиинвеститор
за„ТоплофикацияСофия”

ТаСкоЕрмЕнков:

Без газ от „Газпром” няма да се справим

БорИСлавГуцанов:

Има ключ към енергийната ни независимост

Хранилището в „Чирен” е 67% запълнено
към днешна дата хранили-

щето в Чирен е запълнено на 
67% от техническия му капа-
цитет и с темповете, с които 
върви нагнетяването, има ве-
роятност до края на октомври 
да постигнем целта, заложена 
в регламента на ес за 80% за-
пълняемост, заяви директорът 
на “Булгартрансгаз” владимир 
малинов пред Бнт.

“най-важното е в Чирен 
да бъдат съхранявани количе-

ствата за есенно-зимния сезон, 
защото тогава потреблението 
нараства значително и Чирен 
влияе съществено върху целия 
микс”, коментира малинов.

по думите му в момента 
България се намира на истори-
ческа долна граница в потреб-
лението на газ за последните 
10 години - дневната консума-
ция през летния сезон е около 
4 млн. кубически метра, дока-
то минали години е била меж-

ду 6-7 милиона куб. метра.
Досега през най-студените 

зимни дни България е употре-
бявала около 17-18 млн. куб. 
метра от Чирен. в момента 
техническият капацитет на 
хранилището преди плановете 
за разширяване позволява при 
форсмажорни обстоятелства 
да добиваме 4-4,5 млн. куб. 
метра на ден. това е около 
15-16% от капацитета, уточни 
малинов.
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За децата  
и младите хора:
 осигурихме безплатни 

детски градини и ясли
 Увеличихме размера на 

майчинството през втората 
година от 650 лв. на 710 лв.

 Увеличихме детските 
надбавки

 осигурихме 300 лв. ед-

нократна помощ за първок-

ласници и осмокласници
 постигнахме 600 лв. 

необлагаем минимум за пър-

во дете, 1200 лв. за второ
За икономиката:
 станахме първи по ръст 

на промишленото производ-

ство в европа
 постигнахме четвърто 

място по растеж на бвп в ес
 компенсирахме фирми-

те за цените на тока
 изплатихме 95 млн. 

лв. за запазване заетостта на  
78 000 работници в почти 
4000 фирми

 изплатихме близо 2 
млрд. лв., за да се запази ра-

ботата на над 300 000 бъл-

гари 
За работещите:
 Увеличихме минимал-

ната работна заплата от 650 
лв. на 710 лв.

 Увеличихме ваучерите 
за храна от 80 лв. на 200 лв. 
на месец

За Земеделците:
 изплатихме 317 млн. 

лв. в секторите “Животновъд-

ство” и “растениевъдство”
 изплатихме 400 млн. 

лв. за развитие на селските 
райони и над 30 млн. лв. за 
морско дело, и рибарство

 изплатихме 814 млн. 
лв. директни плащания

За пенсионерите:
 средно увеличихме 

пенсиите: от декември 2021 
г. с 12,8%, от юли 2022 г. с 
26%

 Увеличихме минимална-

та пенсия от 370 лв. на 467 лв. 
 повишихме средния 

размер на пенсиите и той 
достигна 669 лв. 

 Увеличихме размера на 
социалната пенсия за старост 
от 170 лв. на 247 лв.

 постигнахме 45% ръст 

на социалните пенсии за ин-

валидност
 повишихме с 45% до-

бавките за ветераните от вой-

ните и за чужда помощ
За уяЗвимите групи:

 замразихме цените на 
тока

 изплатихме на над 260 
хиляди домакинства целе-

ва помощ за отопление през 
зимния сезон 2021/2022 г.

 Увеличихме месечната 
финансова подкрепа за хора-

та с увреждания 
 повишихме средствата 

за предоставяне на лична по-

мощ с 223,5 млн. лв.
 Увеличихме парите за 

подкрепа на хората с увреж-

дания с над 280 млн. лв. 
 повишихме минимално-

то дневно обезщетение за без-

работица от 12 лв. на 18 лв.
 повишихме максимал-

ното дневно обезщетение за 
безработица от 74,29 лв. на 
85,71 лв.

За децата и младите 
хора ще се борим За:

 безплатни учебници за 
всички от 1 до 12 клас

 безплатни лекарства за 
деца до 14-годишна възраст

 нулев данък върху до-

ходите от труд до навършва-

не на 26 години
 еднократна помощ при 

раждане: първо дете - 500 лв., 
второ - 1000 лв., трето - 1500 
лв., всяко следващо - 200 лв.

 Увеличаване размера 

на еднократната помощ за 
майки-студентки от 2880 лв. 
на 6500 лв.

 еднократна помощ от 
350 лв. за всички деца от I до 
IV клас в началото на всяка 
учебна година

 всички процедури за 
хора с репродуктивни про-

блеми - напълно безплатно
За икономиката 

предлагаме:
 продължаваме компен-

сациите на фирмите за цените 
на тока

 програма за компенса-

ции за цената на газа
 осигуряване на евти-

ни и гарантирани доставки 
на газ, включително от “Газ-

пром”
 освобождаване от да-

нък за стартиращи компании
За работещите 
ще осигурим:

 Увеличаване на мини-

малната работна заплата на 
850 лв.

 необлагаем минимум в 
размер прага на бедност, като 
първа стъпка към прогресив-

но подоходно облагане

За Земеделците 
ще работим За:

 подкрепа на зеленчу-

копроизводство, овощарство, 
биоземеделие и животновъд-

ство
 възстановяване на “на-

поителни системи” 
 изграждане на държавни 

земеделски борси, намаляване 
веригата на прекупвачите

За пенсионерите 
гарантираме:

 преизчисляване на пен-

сиите
 от 1 октомври средна-

та пенсия става 722 лв., тава-

нът на пенсиите се повишава 
и ще достигне 3400 лв.

 Увеличение на добавка-

та от Учителския пенсионен 
фонд от 0,33% до 0,5% от раз-

мера на пенсията
 Увеличаване “вдовиш-

ките добавки” на 30% или 
повече

За уяЗвимите групи 
ще се погрижим За:
 замразяване цените на 

газ, вода и парно
 намаляване на 9% на 

ДДс върху медицинските из-

делия и лекарствата
За културните дейци 

планираме:
 1% от бвп бюджет за 

култура 
 равнопоставеност при 

държавното финансиране 
За регионите 
предлагаме:

 Да създадем национа-

лен фонд за сближаване меж-

ду регионите, насочен към 
изостаналите региони

 приоритет върху севе-

розападна българия, родопи-

те, странджа-сакар

 САМО ЗА 7 МЕСЕЦА
ОБЕЩАНО - ИЗПЪЛНЕНО

ОБЕЩАВАМЕ - 
ЩЕ ИЗПЪЛНИМ
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вместо да елиминира ха-

оса, създаден в изравнителни-

те сметки на топлофикациите, 
министерството на финанси-

те го задълбочи. или по-скоро 
не можа да изчисти проблема 
съвсем. след неколкодневно 
умуване, от мФ изпратиха на 
топлофикациите указания как-

во ще се случи в крайна сметка 
със сумите от изравнителните 
фактури за отчетния период 
2021-2022 г. Указанията бяха 
публикувани и гласяха след-

ното:
“топлофикация софия” 

еАД ще извърши корекция 
на данъчната ставка, съглас-

но получените допълнителни 
указания и становище от ми-

нистерството на финансите.
корекциите ще се отнасят 

само за изравняването между 
прогнозно начислена енергия 
през отчетния период и реал-

но потребената, отразено във 
фактури след 9 юли 2022 г.

- при доплащане над про-

гнозното потребление ще се 
прилага ставка 9% ДДс;

- За сумите за възстановя-

ване ще се прилага ставка от 
20% ДДс;

- За незаплатените фактури 
за прогнозно начислена енер-

гия, издадени преди 9 юли 
2022 г., ще продължи да се 
прилага ставка от 20% ДДс.”

с тези си действия, опит-

вайки се да спази буквата и 
смисъла на закона, министер-

ството на финансите извърш-

ва друго, по-голямо наруше-

ние, принуждавайки повече 
от половината от потребите-

лите да плащат по-скъпа топ-

лоенергия.

Как става това?

в таблица 1 съм описал 
ситуациите, в които може да 
се окаже един потребител по 
отношение на сумите от из-

равнителните фактури. ос-

новните варианти са два - да-

тата на данъчното събитие на 
изравнителната фактура да е 
преди граничната дата 8 юли 
2022 г., след която ДДс на 
сметката му ще падне от 20 на 
9%, или след нея. Другите две 
подразновидности са съответ-

ният потребител да доплаща 
на топлофикация, или топло-

фикация да му връща пари.
За да се разбере къде е про-

блемът, в изложените примери 
съм заложил енергията, която 
съответният потребител тряб-

ва да плати за отчетния период 
2021/2022г., да е на стойност 
1000 лв. без ДДс.

от таблицата се вижда, 
че, според указанията на ми-

нистерството на финансите, 
потребител 2 ще заплати по-
малка стойност на потребена-

та през сезона енергия. иначе 
казано, от конкретния пример 
става ясно, че за част от потре-

бителите топлоенергията ще е 
по-евтина. една част от тях ще 
заплатят за сезон 2021/2022 г. 
сумата от 1200 лв., а другата 
част ще заплатят същото коли-

чество енергия за 1167 лв.
със своите експертни ука-

зания министерството на фи-

нансите ощетява всички по-

требители, получили фактури 
с дата н а данъчното събитие 
преди 9 юли, в допълнение с 
онези, на които топлофикация 
трябва да възстановява суми. 
по този начин се оказва, че 
потребителите на топлоенер-

гия ще заплащат топлинната 
енергия на различни цени.

Колко са ощетените 

в най-голямата топлофикация 
в страната - софийската?

официални данни от “топ-

лофикация софия” няма, но е 
факт, че за потребители, кои-

то са получили изравнителни 
сметки от своите топлинни 
счетоводители през юни, из-

равнителните им фактури са 

с дата на данъчното събитие 
31.07.2022 г. няма точна ста-

тистика за броя на потреби-

телите, на които топлофика-

цията трябва да връща пари. 
единственото, което е ясно, е, 
че сумите за доплащане от из-

равнителните сметки са равни 
на сумите, които дружеството 
трябва да върне. но това не е 
основният проблем. той е, че 
клиентите на “топлофикация 
софия” са поставени в нерав-

ностойно положение.
Защо управляващите не 

смеят да си признаят, че са 
сътворили недомислен закон?

Защото винаги е по-лесно 
да се мълчи и понеже над 90% 
от потребителите не разбират 
фактурите си, а незнаейки как-

во следва от указанията на ми-

нистерството на финансите, то 
не им е ясно и какво да питат 
и оспорват. Лично на мен би 
ми било интересно да чуя мне-

нието на омбудсмана Диана 
ковачева. Защо радетелят за 
равноправие на потребите-

лите постави потребителите 
в неравностойно положение? 
Защо мълчи?

Защо мълчат и експертите 
от министерството на финан-

сите, чиито указания в момен-

та се изпълняват? За всички е 
ясно, че тази безумна ситуация 
вече има политически харак-

тер, тъй като намаляването на 
ДДс от 20 на 9% за топлоенер-

гията е политическо решение.
в момента “топлофикация 

софия” разпраща на потреби-

телите изравнителни сметки 
според указанията на минис-

терството на финансите. с 
пример: йезуитски, в примера 
към фактурата е даден вари-

анта, в който потребителите 
доплащат, но с дата на данъч-

но събитие 30.06.2022 г., а не 
31.07.2022 г. както е в мнозин-

ството от случаите. в конкрет-

ния техен пример за потре-

бителя нищо не се променя в 
изравнителната фактура, тъй 
като датата на данъчното съ-

битие е преди 9 юли, от коя-

то дата влиза намалението на 
ДДс. като цяло, разпращането 
на хилядите нови изравнител-

ни фактури е безпредметно, 
тъй като не води до никакви 
промени за повечето от потре-

бителите.

Има ли проблемът 
решение?

както и в предходния си 
коментар, ще го повторя: ми-

нистерският съвет, или компе-

тентният правоприлагащ ор-

ган, трябва да вземе решение 
от обхвата на закона, с който 
се сваля стойността на ДДс за 
топлоенергията от 20 на 9%, да 
отпаднат изравнителните смет-

ки за отчетния период 2021-
2022 г. само в този случай ни-

кой няма да бъде ощетен!
могат ли ощетените да 

предявят претенции по съде-

бен път?
предполага се, че могат. въ-

преки че институциите дейст-

ват, хващайки се за буквата на 
закона, фактът, че са създали 
очевидно неравноправие с не-

домислието му, дава право на 
ощетените да предявят своите 
претенции, думата за което ще 
имат юридически компетент-

ните и запозналите се с казуса. 
създаването на подобен правен 
абсурд съвсем не освобождава 
отговорните лица от правна от-

говорност. Друг е въпросът към 
кого трябва да предявят претен-

циите си ощетените потребите-

ли на топлоенергия.
и докато в публичното 

пространство текат споровете 
по този хаос, “топлофикация 
софия” спокойно провежда 
своето тихо ограбване на по-

требителите с невъзможната 
цена от 150,267 лв. за 1 MWh, 
която вече се фактурира в 
сметките ни. в същото време 
постоянно ще бъдем облъчва-

ни през средствата за масова 
информация за лошото състо-

яние на дружеството, създава-

не на поредните работни гру-

пи, които да открият “топлата 
вода” за оздравяването му, за 
недовзетите му приходи... и 
дори заплашвани с ново уве-

личение на цената от 1 януари 
следващата година.

единственият начин за по-

требителите да се защитят от 
грубите посегателства на топ-

лофикацията е просто да спрат 
да заплащат невъзможните 
сметки за отопление и топла 
вода. това е единственият ва-

риант, в който от дружеството 
ще се стреснат и, заедно с дър-

жавата, ще намерят начин да 
намалят цената до поносимите 
100 лв. за 1 MWh.

Уважаеми потребители на 
топлоенергия, спокойно може 
да не плащате текущите си смет-

ки за отопление и топла вода 
за отчетния период 2022/2023 
г. на “топлофикация софия” 
до 30 април 2023 г. макар и 
да е записано в нормативните 
разпоредби, че сте “длъжни” 
да плащате, то вие не сте на-

казуеми по простата причина, 
че сметките, които получава-

те всеки месец (в случаите, 
когато столичната топлофи-

кация благоволи да ви ги пре-

достави на хартиен носител), 
са прогнозни, като това ви 
гарантира, че дори лихви за 
просрочие не могат да ви се 
начисляват.

Икономически живот

Сновитеуказания,дадениотМинистерствотонафинансите,
повечеотполовинатаотпотребителитещеплащатпо-скъпатоплоенергия

Емил Брандийски
n

Нов хаос в хаоса със 
сметките за парното
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Източният икономически форум 
се провежда за седми път. Целта 
му е привличане на инвестиции в 
Далечния изток. Лайтмотивът му е 
многозначителен: “Към многополюсен 
свят”

Във Владивосток бяха лидерите на Индия, 
Малайзия, Виетнам, Монголия, Армения, 
председателят на Националната 
партия на Китай и главнокомандващият 
армията на Мианмар 

Продължението на диалога във 
Владивосток ще е на 15 и 16 септември 
в Самарканд, където ще се проведе 
срещата на Шанхайската организация 
за сътрудничество (ШОС). В столицата 
на Узбекистан ще пристигнат 
президентите на Русия, Китай и Турция, 
премиери и външни министри на Индия, 
Пакистан, Шри Ланка, Непал, Камбоджа, 
Азербайджан, Казахстан, Армения, 
Беларус и др

Източниятикономически
форумвъвВладивостокхвърли
ръкавицатанаЗападнатагрупаГ-7

онези, които се опитват да ни наложат нещо, днес не са в състоя-

ние да ни диктуват волята си. представата ни за многополярността е, 
че светът трябва да бъде по-справедлив. не може световният ред да 
се основава на диктата на една страна, провъзгласила се за предста-

вител на Господ Бог на Земята.
руската операция в Украйна е огледален отговор на това, което 

ставаше там от 2014 г. Абсолютно безпочвени са обвиненията, че на-

рушаваме международното право. нарушават го тези, които нахлуха 
в Либия и ирак, а сега говорят за измислени от тях правила.

За Запада е невъзможно да изолира русия. решително ще отго-

ворим на опитите да бъдем елиминирани от международната сцена. 
ние нищо не сме загубили. и нищо няма да изгубим. основната ни 
придобивка е укрепването на нашия суверенитет.

опитвайки се да спрат хода на историята, страните от Запада под-

копават световната икономическа система. Доверието към долара и 
други западни валути е изгубено, а инфлацията в развитите държави 
надминава дългогодишни рекорди. 

русия се справя с икономическата, финансовата и технологич-

ната агресия. икономическата ситуация се стабилизира, въпреки че 
остават проблеми в редица отрасли и региони, в отделни предприя-

тия, особено в тези, свързани с доставките от и за европа. нивото на 
безработицата ни е на исторически минимум - под 4%, а инфлацията 
продължава да спада.

На стр. 9

Акценти от изказването в съ-

вета за сигурност на постоянния 
представител на русия в оон:

- нАто взе “на ръчно упра-

вление” действията на киев в те-

атъра на военните действия.
- Украйна е “наводнена” от 

западни военни инструктори, 
агенти на специалните служби 
и наемници. в страни-членки на 

Не можете 
да комаНдвате 
Русия!

КремълпредупредИСАЩИеС:

яНа БояНова:
ПРожектиРат Ни 
едиНствеНата истиНа

 
каНадска укРаиНка 
Поема Нато?
 
джоРджия меЛоНи: 
ако киев иЗГуБи,  
ПеЧеЛи Не Русия, 
а китаЙ

Посланията на Путин 
към Запада

На стр. 9

ВАСИлИйНебеЗНя:

Нато взе украйна 
на „ръчно управление”

пакта се провеждат курсове за 
подготовка на украински военни 
формирования.

- през 2022 г. сАЩ и тех-

ните съюзници са похарчили за 
военна помощ на киев над 20 
млрд. долара. 

- Украйна е не само огромна 
площадка за утилизиране на 
остаряло оборудване на север-

ноатлантическия пакт, но и по-

лигон за изпитания на оръжие, 
както и за реклама на предназ-
начени за износ нови оръжейни 
системи.  

На стр. 10

На стр. 10
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Граждани и свещеници се 
включиха в “Литийно шест-

вие за спасението на сър-

бия”, за да изразят протеста 
си срещу организирането на 
общооевропейската проява 
на ЛГБт общността евро-

прайд в сръбската столица, 
съобщават местните медии. 
Шествието се проведе в не-

деля вечерта.
протестният марш запо-

чна пред сградата на патри-

аршията на сръбската пра-

вославна църква и приключи 
пред храма “свети сава”, къ-

дето пред над хиляда души 
сръбският патриарх порфи-

рий отслужи всенароден мо-

лебен за светостта на брака 
и семейството, разбирател-

ството и мира, отбелязва в. 
“данас”.

порфирий изтъкна, че 
Белград няма нужда от ев-

ропрайд, нито от налагането 
на нови ценностни системи 
и парадигми от чужбина. 
той призова властите да пре-

махнат уроците за джендър 
идеологията от учебници-

те за основните и средните 
училища, предаде танюг. 
Главата на сръбското право-

славие подчерта, че църква-

та не подкрепя каквото и да 
е насилие и преследване на 
ЛГБт общността, особено 

ако това се прави в името на 
църквата.

На протеста беше из-

тъкнато, че целта на шест-

вието е да се предотврати 
европрайда. Отбелязано бе, 
че провеждането на такова 
мероприятие би било ра-

вносилно на “държавен пре-

врат”, след като сръбски-

ят президент Александър 
вучич обяви, че то няма да 
се осъществи, съобщава в. 
“политика”.

Участниците в шествието 
заявиха, че ако европрайд 
парада не бъде забранен, ще 
се съберат на този ден “мир-

но, с икони”.

Начело на протестния 
марш свещеници носеха 
транспарант с надпис “све-

ти отче сава, моли Бога за 
нас”, а събралите се гражда-

ни разпънаха голямо сръбско 
знаме пред сградата на пре-

зидентството.
въпреки неделния про-

тест в понеделник в сръбска-

та столица започна седмицата 
на европрайда. предвиждат 
се семинари, изложби и кон-

церти. седмицата ще завър-

ши с шествие на 17 септем-

ври. макар правителството 
да обяви, че забранява евро-

прайда, организаторите все 
пак го насрочиха.

Протест в Белград
срещу Европрайда
Шествиетосеобявипротивналаганетонанови
парадигмиотчужбинаиджендъробучението

Европомощ за Кипър
заради миграцията

За първи път ес официално призна “инструментализи-

рането” на миграцията от страна на турция през “зелената 
линия” в Кипър, съобщи мвнР в Никозия. това дава нови 
възможности на Република Кипър за справяне с незакон-

ното влизане в страната, се казва в съобщението. според 
решението на ес, когато трета държава или недържавен 
участник насърчава или улеснява движението на граждани 
на трети страни да пресекат “зелената линия”, макар тя да 
не е външна граница на ес, това ще се счита за “инстру-

ментализация” на миграцията. мвнР в Никозия отбелязва, 
че миграционният проблем се трансформира от кипърски в 
европейски въпрос.

по около 100 души на ден, или над 90% от влизащите 
в Кипър незаконни мигранти, преминават през “зелената 
линия”. те идват с полети или лодки от турция в северен 
Кипър, откъдето чрез трафиканти се прехвърлят на юг. тър-

сещите убежище в Кипър вече са 5% от населението му, 
страната е с най-голям брой заявления за убежище за пет 
поредни години в ес.

Германски спасителни кораби качиха през уикенда ня-

колко групи мигранти и държат на борда си общо 457 души 
в очакване да бъдат разпределени в различни центрове, пре-

даде дпА.

председателят на унгарския парламент Ласло Кевер 
заяви, че ес вече може да бъде обявен за губещия в укра-

инския конфликт. той смята, че ес действа противно на 
собствените си икономически интереси, предаде държав-

ната агенция мтИ.
“сега европейският съюз, който не успя да предо-

тврати избухването на войната в Украйна с политически 
средства и е под външен натиск, не е в състояние също 
да възстанови мира чрез дипломация, действа в разрез с 
основните си икономически интереси и вече може да се 
смята за губещ, независимо коя от пряко воюващите стра-

ни ще се обяви за победител”, каза Кевер. той смята, че 
“групите по интереси и частният капитал извън европа” 
обричат ес на военна зависимост и на политическо под-

чинение.
междувременно от 1 до 7 септември инвеститорите 

са се освободили от акции в европа за 3,4 млрд. долара. 
така общият отлив за последните шест месеца достигна 
83 млрд. долара според EPFR Global. Годишната инфла-

ция в 19 страни от еврозоната се е повишила до рекорд-

ните 9,1%, а еЦБ за първи път повиши три основни лихви 
наведнъж със 75 базисни пункта.

ЕС е губещият от
конфликта в Украйна

Протестиращ чилиец се подпали, след като взриви полицейска кола. В столицата Сантяго 
се проведе протест по повод 49-годишнината от преврата на генерал Аугусто Пиночет

снимкибта

Българска култура в Скопие
Българският културно-информа-

ционен център в Скопие организира 
две срещи с българското изкуство. 
Tрагикомедията “Самотни персо-
нажи” от Васил Дуев-Тайг се игра 
на сцената на театър “Комедия”. 
В малката зала на Националната 
филхармония в Скопие, в рамките 
на международния фестивал за 
класическа камерна музика SKUPI 
KamerFest 2022, концерт изнесе вио-
листката Стефания Янкова. Тя ще 
проведе и мастър класове. 

„Единна Русия” печели 
местните избори

На първите местни избори в 
Русия след инвазията в Украйна 
подкрепяните от Кремъл кандида-
ти очаквано спечелиха. Всички 14 
действащи губернатори, които се 
кандидатираха за преизбиране, за-
пазиха постовете си, а управлява-
щата “Единна Русия” запази мно-
зинство в повечето регионални и 
градски законодателни органи.

Украинската офанзива 
извършена с числен превес

Украинските сили бяха 8 пъти 
повече от съюзническите части по 
време на светкавичната им кон-
траофанзива в Харковска област 
миналата седмица. Това разкри по 
телевизия “Россия-24” проруският 
администратор на региона Виталий 
Ганчев. Новият фронтови рубеж на 
руските сили минава по левия бряг 
на река Оскол.

Малобройна демонстрация 
за независима Каталуния

Тазгодишната демонстрация 
на привържениците на независи-
мостта на Каталуния събра 150 000, 
след като предишни подобни прояви 
надхвърляха един милион, предадо-
ха агенциите. Организцаторите 
от Гражданското движение “Ка-
талунско национално събрание” са 
против преговорите на каталун-
ското правителство с властите в 
Мадрид.

Мощен тайфун приближава 
японски острови

Тайфунът е на 180 км на юг от 
остров Ишигаки, недалеч от Тайван. 
Ветровете достигат скорост от 
216 км/ч. Властите на префектура 
Окинава, която се състои от над 
150 острова, призоваха възрастни-
те да намерят убежище. Очаква 
се тайфунът да се насочи и към ки-
тайския финансов център Шанхай.

В южната част на Лос Анджелис при 
пожар изгоря баптистката черква 
“Виктъри”, смятана за историческа. 
Огнеборци използваха тежки маши-
ни, за да разрушат останалите след 
огъня нестабилни стени. Властите 
извършват разследване, основната им 
версия е умишлен палеж
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Западните санкции са не-

далновидни и застрашават це-

лия свят, който вече се обръща 
все повече към азия. Западът 
подкопава глобалната иконо-

мика с агресивен опит да на-

ложи доминацията си в целия 

Каквоказарускиятпрезидент
наИзточнияикономически
форумвъвВладивосток

2016 г. Руският президент се ръкува с японския премиер Шиндзо Абе на Източния икономически 
форум във Владивосток. По време на разговора Путин отхвърля предложението да отстъпи 
на Япония един от Курилските острови срещу засилено икономическо сътрудничество с Токио

Посланията на 
Путин към Запада

свят. след налагането на санк-

циите виждаме все повече въз-

можности в пазарите на Близ-

кия изток и иран. 
почти всичкото зърно, из-

несено от Украйна, е отишло 
в страни от ес, а не в най-бе-

дните държави, където са из-

пратени само два от 87 кораба. 

Затова може да се стигне до 
ограничаване на износа на ук-

раинско зърно за европа.
обсъжданият в ес таван 

на цените на руския газ е по-

редна глупост, поредно не-

пазарно решение, водещо до 
поскъпването на това гориво. 
русия няма проблеми с износа 
на енергийни ресурси, нейни-

ят тръбопроводен газ за евро-

па е в пъти по-конкурентоспо-

собен от втечнения газ отвъд 
океана.

русия ще спре доставките 

на нефт и газ за страните, въ-

веждащи ценови ограничения. 
няма да доставяме нищо, ако 
това противоречи на икономи-

ческите ни интереси. няма да 
даваме никакъв газ, никакъв 
петрол, никакви въглища, ни-

какъв мазут! 
поради повишените цени 

на енергията в европа в наве-

черието на зимата, русия няма 
да прави доставки извън съ-

ществуващите договори.
обвиненията за употреба 

на “руско енергийно оръжие” 
заради ситуацията около “се-

верен поток” са глупост и бъл-

нуване. русия е готова да пусне 
“северен поток 1”, а “северен 
поток 2” може да стартира 
само с едно натискане на газо-

вото копче от Запада.
русия залага на разумното 

усвояване на природните бо-

гатства. Добиваните в страна-

та ни суровини ще се използ-

ват за укрепване на нашия 
суверенитет.

Яна БОЯНОВА
n

Прожектират ни единствената истина
Възможенеобачеефектътнамахалото-колкото
повечесегрижатданиубедятв„правилнатаверсия”
заРусия,толковаповечесесъмнявамевнея

отрязаните мостове към доста от ру-

ските онлайн медии съдържат всички 
белези на информационно насилие. ра-

детелите на едноплановото мислене си 
осигуряват пълен комфорт и празно поле 
за тотална манипулация. Демокрацията 
заора дъното и старателно се опитва да 
копае и под него.

Значи е временно разрешено да от-

правяш 
публични призиви  

за смърт на руснаците 

и на техния президент, ноооооо... времен-

но не е позволено да следиш в оригинал 
руски източници и да надничаш отвъд 
паравана на наложената медийно такти-

ческа схема за развитието на събитията. 
а ако случайно споделяш не толкова про-

евроатлантически размисли (разбирани 
непременно като пропутински), те бло-

кират и наказват по “стандартите на общ-

фоканали и се нагнетява съшитият с бели 
конци двуизмерен, окарикатурен, уплът-

нен с голямата баданарка образ на злодея, 
който, разбира се, е изначално антипод 
на демократичното начало. а всички, ко-

ито не симпатизират на ветропоказателя 
и не се строяват конформистки под него, 
размахвайки правилното флагче, биват 
обявявани за нехуманни, неграмотни и 
всякакви други лоши определения, започ-

ващи с “не”. навремето, когато ни водеха 
организирано на манифестации, имаше 
сценарий за съответната група в масов-

ката - в кой момент какво точно да се 
прави. строени срещу взривения и несъ-

ществуващ днес мавзолей, ни раздаваха 
големи дунапренени макове, които мири-

шеха много силно заради боите, в които 
бяха оцветявани. в съответния момент, 
по зададена команда всички трябваше 
да вдигнат и размахат маковете, а после 
отново да ги свалят ниско долу, а това 
последното усилваше миризмата, едно - 
заради движенията, и, второ, заради това, 
че бяхме гъсто разположени един до друг. 
същото се случва и сега. развее ли “демо-

кратичната общност” маковете, не смей и 

да си помисляш да стоиш със скръстени 
ръце и да не размахваш своя. 

Жалка работа!

виртуалните врагове са крепители на 
днешния разклатен западен модел, чието 
здраве - физическо и психично, така се е 
спихнало, че за да се прикрие паниката от 
това, до последно се атакуват външни драз-
нители. Щурмът се подсигурява по всички 
фронтове, а публиката е сведена до отбор 
“Ябълка” и отбор “Черешка” от състе-

занието “Бързи, смели, сръчни”. трети 
отбор просто няма. или си демократ, или 
диктатор. или си човеколюбец, или идиот.  
независимо от това кой какъв е - еврофил, 
байдънофил, украинофил или набързо 
пребоядисан русофоб, всички, убедени в 
правотата на наложеното господстващо 
мнение, би следвало да се запитат как се 
докарахме до това състояние да ни про-

жектират единствената истина? как се 
докарахме до “стандартите на общността”, 
които се моделират според повея на деня?

Фейсбук

ността”, които се оказаха лепкави и разте-

гливи като размекната и мръсна дъвка.
възможен е обаче, дори очакван, 

ефект на махалото. колкото повече се 
грижат да си убеден в правилната версия, 
толкова повече - естествено и логично - се 
съмняваш в нея. толкова са елементарни, 
че чак е тъжно. За толкова елементарни 
ни смятат, че чак е немислимо.

сатанизирането, демонизирането 
на Гешев и на путин вървят по една и 
съща схема, по един елементарен калъп 
от толкова предвидимата им фабрика за 
“чудовища”. припомнете си колко такива 
бяха обрисувани през годините на меж-

дународно ниво - милошевич, саддам, 
асад, мадуро (за последния сега вече е 
произведена почти симпатична версия по 
конюнктурни причини). и етикетът е все 
един и същ - диктатор. с тази дума се оп-

итват да обяснят необяснимото за запад-

ната психика и съзнание.
очевидно каубойският подход сра-

ботва
от най-ниските етажи  

на либералните

демокрации, та чак до техните високо-

парни униформени “елити”. Доминото 
на възмущението се разгръща масирано 
пред очите ни всеки път, когато вярната 
теза трябва да се разстели като лава във 
всяко медийно кътче, попарвайки по пътя 
си всяко възможно “но”.

от сутрин до вечер пътеводната “ис-

тина” се налива по всички възможни ин-
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Джорджия мелони, която се 
очертава като фаворит за премиер 
в бъдещото италианско правител-

ство, съставено от две партии, ня-

кога близки до москва, предупреди 
за риска, на който са изложени за-

падните страни от руската инвазия 
в Украйна. тя нарече войната “връх 
на айсберга” в борбата за влияние.

“Ако Украйна падне и Западът 
загуби, големият победител няма 
да бъде Русия на владимир путин, 
а китай на си Дзинпин”, заяви ме-

лони, лидер на националистическата 
партия “Братя италианци”.

“тези, които са най-слабите на 
Запад, рискуват да се окажат под 
китайско влияние. така че трябва да 
водим тази битка”, каза тя по време 
на бизнесфорум.

след падането на широката ко-

алиция на марио Драги, Италия е 
изправена пред предсрочни парла-

Успехите на североизток, по-специално връщането 
на Изюм, са най-важните постижения на президента 
Зеленски, но не е ясно какво стратегическо значение 
ще имат тези победи. настоящата украинска офанзива 
може да е ранен етап от настъпление, което ще отблъс-

не руската фронтова линия.
настоящи и бивши американски служители са пох-

валили изтънчеността на украинската подготовка за 
контранастъпление. Решението на украинската армия 
да рекламира своята контраофанзива на юг, преди да 
нанесе удари на североизток, е стандартна тактика за 
дезориентация, използвана от американските специ-

ални части, обучаващи украинци след окупацията на 
крим през 2014 г. 

през лятото украинците засилиха обмена на разузна-

вателна информация с американските си колеги, защото 
планираха контранастъплението. високопоставени аме-

рикански лица отказаха да кажат какви подробности от 
плана е споделила Украйна и какви съвети са дали сАЩ. 
но един служител изнесе, че редовно сме обсъждали с 
киев как да се спре руското настъпление.

според бившия командващ американските войски 
в европа ген. Ходжис този успех показва, че усилията 
на Украйна да си върне изгубени територии подготвят 
почвата за обратно превземане на крим през 2023 г.

по думите на мик мълрой, бивш служител на пен-

тагона и ЦРУ, контранастъплението е по-бързо от очак-

ваното и сега е моментът украинската армия да отслаби 
и унищожи военния капацитет на Русия.

връщането под свой 
контрол на такива важни 
възлови пунктове и сели-

ща като Изюм и купянск 
трябва да стане принци-

пен въпрос за Русия (да не 
говорим за практическия 
смисъл на такава цел).

първо, по този начин 
министерството на отбра-

ната на Руската федера-

ция ще докаже, че всички, 
даже най-смелите и реши-

телни начинания на укра-

инския Генщаб, не струват 
и изядено яйце. 

второ, по този начин 
ще бъде върнато 

доверието на 
руските граждани 

към министерството на 
отбраната (не че това до-

верие е напълно загубено, 
но, както и да извъртаме, 
обществото има много въ-

проси...) Ще покажем, че 
ето, да, отстъпихме, за да 
не понесем безсмислени 
загуби, но се прегрупирах-

ме и дадохме твърд отпор.
трето, ние трябва да  

покажем на своите прия-

тели и партньори, че на-

шата армия не може да 
бъде уплашена. та нали е 
очевидно, че съюзници-

те ни от организация на 

За поста генерален секретар на нАто се обсъжда 
кандидатурата на вицепремиера и министър на фи-

нансите на канада кристия Фрийланд, която е етни-

ческа украинка.
според високопоставен представител на нАто 

има сериозни сигнали, че следващият генерален се-

кретар на алианса ще бъде една от няколкото “висо-

коквалифицирани жени”.
Четири източника от Брюксел, вашингтон и ота-

ва категорично твърдят: Фрийланд е споменавана 
в средите на международната отбрана и сигурност 
като възможен наследник на настоящия генерален 
секретар на нАто Йенс столтенберг.

подчертава се, че отличното й владеене на руски 
език и познаването на особеностите на “работата на 
кремъл” може да са голямо предимство за нея. но 
канадският премиер Джъстин трюдо ще трябва да 
действа активно в дипломатическите кръгове и да 
изразходва политически капитал, за да осигури пози-

цията за своя финансов министър.
отговаряйки на журналистически въпрос за евен-

туалното й назначаване на поста генерален секретар, 
Фрийланд каза, че “вече има две работни места”...

„РепоРтеР”(Москва):

Защо на Русия 
е нужно да си върне 
Изюм и Купянск?

Превземането 
на Изюм - успех 
за Зеленски

Ако тази снимки е автентична, 
украинската армия наистина е в Изюм

Руслан КРИСТАЛОВИЧ
n

договора за колективна 
сигурност, китай, редица 
африкански и близкоиз-
точни страни внимателно 
следят какво и как правим. 
следят и си правят съот-

ветните изводи. наблюда-

ват ни и отвъд океана. 
в последните 10 годи-

ни ние постоянно се гор-

деехме със своите въоръ-

жени сили и с оръжието, 
което те получаваха. про-

вежданата
Специална военна 
операция (СВО)  

е и изпит  
за нашата армия

Четвърто, това е кри-

тично важно за запазване 
на доверието към Русия 
на украинските граждани, 

които сега живеят на осво-

бодените територии. во-

енногражданската адми-

нистрация на Харковска 
област неведнъж заявява-

ше, че Русия е тук завина-

ги. но след половин годи-

на руската армия изостави 
някои населени места.

всичко това са само 
надежди на автора, и, за съ-

жаление, доста призрачни 
надежди. Заявлението на 
министерството на отбра-

ната на Руската федерация, 
че войските от Изюмско-
Балаклейското направле-

ние са били оттеглени с цел 
“да се постигнат обявените 
цели на сво за освобожда-

ването на Донбас”, навеж-

да на много лоши мисли. 
тъй като единствена цел 
на операцията бе защита-

та на Донецката народна 
република и Луганската 
народна република. но на 
24 февруари звучаха дру-

ги думи...
Украйна притежава 

мобилизационен капитал 
от минимум няколко ми-

лиона души. 
Да се смели такава 

сила е невъзможно. 
невъзможен е успех с 

тези 100-120 батальонно-
тактически групи, които 
задействахме в хода на 
сво. 

вероятно скоро по-

вечето страни от нАто 
ще организират лагери 
за подготовка на военни 
специалисти от различни 
нива и специалности. Ще 
има и танкисти, и зенит-

чици, и снайперисти, и 
оператори на реактивни 
системи за залпов огън, 
и оперативно-тактически 
ракетни комплекси. Ако 
не се измени мащабът на 
самата военна операция, 
след година в Украйна ще 
се създаде нова армия.

против Русия воюва 
не Украйна, а обединени-

те сили на европа и сАЩ, 
които въоръжават и тре-

нират войската на Украй-

на, оказват разузнавателна 
и логистична подкрепа. с 
това е невъзможно да не се 
съобразяваме, престъпно е 
да не го разбираме.

Канадска украинка 
поема НАТО?

Генерален секретар на пакта може да стане 
Кристия Фрийланд, финансов министър на Канада 

ДжоРДжияМелони:

Ако Киев загуби, печели не Русия, а Китай

ментарни избори. очаква се на тях 
да се случи най-силният завой към 
крайнодясно управление в Западна 
европа от десетилетия. мелони ръ-

ководи най-голямата партия в дясно-

центристкия съюз, заедно с партията 

“Лига” на матео салвини и “Форца 
Италия” на силвио Берлускони, коя-

то върви към категорична победа на 
изборите в Италия на 25 септември. 
така тя ще бъде първата жена ми-

нистър-председател.
“Лига” и “Форца Италия” имаха 

тесни връзки с Русия преди нахлу-

ването на москва в Украйна на 24 
февруари. партията на мелони е 
създадена през 2012 г., но се коре-

ни в други, по-стари постфашистки 
движения, включително в Италиан-

ското социално движение, основано 
през 1946 г. от поддръжници на ек-

зекутирания диктатор Бенито мусо-

лини. мелони потвърди неведнъж 
западната линия по отношение на 
Украйна. 

“войната в Украйна е върхът на 
айсберга на конфликт, насочен към 
промяна на световния ред”, казва тя. 

на същата пресконференция ма-

тео салвини заяви, че ес трябва да 
защитава страни като Италия, които 
страдат от страничните икономиче-

ски ефекти на санкциите.
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“Бсп е разумната социална партия. по-

казахме, че умеем да подаваме ръка в името 
на националния интерес. след тези избори 
е необходимо да се направи правителство, 
защото заплахата не е в България. Заплаха-

та е външна. и за да имат сигурност бъл-

гарските граждани, трябва да има стабилно 
управление. За да се случи това, политиче-

ските лидери трябва да седнат на една маса, 
всеки трябва да направи крачка назад в име-

то на България. както Бсп го е направила 
досега, така могат и всички останали да го 
направят.” това заяви водачът на листата на 
“Бсп за България” в пазарджик Драгомир 
стойнев по време на предизборен дебат 
в ефира на нова телевизия. по думите му 
спокойствието и сигурността на български-

те граждани и икономиката трябва да бъдат 
над всичко.

във връзка с прогнозите на социолози-

те, от Бсп смятат, че ще имат многократно 

по-добър резултат. 
“Хората са убедени, 
че без социална си-

гурност не може да се състави сигурно пра-

вителство”, категоричен е социалистът.
“Досега живеехме в свят, който се ба-

зира на евтини ресурси от русия, а европа 
изнасяше технологии. За съжаление, тази 
хармония бе разбита”, коментира стойнев. 
и продължи: “Голямата грешка през годи-

ните е, че развалихме един голям стратеги-

чески проект “Бургас - александруполис”. 
ако този проект го имаше, а той беше спрян 
незнайно защо от ГерБ, ние можехме да 
внасяме и друг петрол, освен руския.”

според стойнев последното правител-

ство е взело правилното решение и за пър-

ви път “лукойл” започна да плаща данъци. 
“имаше период, в който тази рафинерия 
правеше каквото иска, но последното пра-

вителство въведе ред и сега берем плодо-

вете на мерките, които се взимаха преди”, 
смята социалистът. по думите му, за да 
имаме инфраструктура за втечнен газ, са ни 
необходими дългосрочни споразумения, 
каквито нямаме. “За Бсп е важно българ-

ската икономика да получава най-конку-

рентната цена, която е възможна”, каза още 
стойнев.

по отношение на санкциите към русия 
Драгомир стойнев смята, че е нормално, ко-

гато някой налага санкции, да има и контра-

санкции, а основната грешка на последното 
управление е, че не е оставило “Булгаргаз” 
да преговаря с “Газпром”. “пълна диверси-

фикация никога не може да има по географ-

ски причини, затова не трябва да отказваме 
газ, само защото идва от русия. трябва да 
мислим какъв е българският национален 

интерес”, коментира още стойнев.
“Бсп предлага разумните решения 

- да замразим цената на електроенерги-

ята, на газа, на парното и водата, за да 
може хората да преживеят през зимни-

те месеци”, заяви социалистът и допъл-

ни: “ако конфликтът продължи, тогава 
трябва да се мисли колкото може по-
бързо да се направят две тарифи, така 
че да не се раздават парите “на калпак”. 
За разлика от другите партии, Бсп е 
готова с тези предизвикателства. още в 
първите дни ще внесем нужните зако-

нопроекти и ще предприемем действия, 
които да обединят парламента и всич-

ки политици, защото тази криза можем 
да я преодолеем само заедно”, заключи 
Драгомир стойнев.

ДрагомирСтойнев:

БСП предлага 
разумните решения

“в момента бюджетът е 
в добро състояние. съвсем 
нормално е последните месе-

ци да харчим повече, както и 
инвестиционните проекти да 
се изчистят. в никакъв слу-

чай не можем да говорим за 
свръхдефицит. така че този 
бюджет е ясен, но по-важно-

то е какво правим оттук на-

татък.” това заяви водачът 
на листата на “Бсп за Бълга-

рия” в Бургас петър кънев по 
време на предизборен дебат в 
ефира на Бтв и допълни, че в 
момента в бюджета има дос-

татъчно гласувани лимити за 
теглене на нови кредити, ако 
се наложи.

той припомни, че соци-

алната част на текущия бю-

джет бе подкрепена от всички 
партии, и подчерта, че той е 
гарантиран до края на годи-

ната. 
“аз съм убеден, че пра-

вителство ще има, защото 

здравият разум ще надделее”, 
категоричен е социалистът за 
един от най-големите въпро-

си - дали ще бъде съставен 
редовен кабинет.

според петър кънев ин-

флацията в България е прив-

несена отвън. “искам да отво-

ря една скоба към сегашното 
служебно правителство - чу-

вам един от вицепремиерите 
да обяснява как те ще пред-

лагат компенсации за бизнеса 
за електричество. това, което 
в момента се дава - 250 лева 
на производителите на елек-

троенергия, е абсолютно дос-

татъчно. Големият проблем е 
природният газ и по тази тема 
трябва да се обединим”, заяви 
кандидатът за народен пред-

ставител.
“в това, което Бсп получи 

като сектори, си изпълнихме 
ангажиментите, особено в об-

ластта на социалната сфера”, 
категоричен бе петър кънев. 

“при срещите ми с избирате-

лите се налага следното мне-

ние - че в предишната упра-

вленска коалиция Бсп стоеше 
най-добре, най-професионално, 
най-стабилно. и четирите ми-

нистерства, които управляваше 
Бсп, си свършиха работата. 
неслучайно наши колеги ходят 
из страната и се хвалят с вдига-

нето на пенсиите, а всички мно-

го добре знаят, че Бсп беше в 
основата на социалната програ-

ма”, припомни социалистът.
по време на дебата петър 

кънев попита какво правим с 
аеЦ “Белене” и с атомните 
мощности. “в момента само 
аеЦ “козлодуй” за първите 
шест месеца има милиард и 
половина печалба, стигнахме 
дотам, че и “мини марица-
изток” изнася вече”, каза още 
той.

социалистът призова на 
финала: “Гласувайте с номер 
28 и няма да сбъркате”.

ПетърКънев:

Да се обединим по 
темата с природния газ
БСПбешевосноватанасоциалнатапрограма
ивдиганетонапенсиите,припомниводачътналистата
на„БСПзаБългария”вБургас

Дазамразимценатанаелектроенергията,
нагаза,напарнотоиводата,посочиводачът
налистатана„БСПзаБългария”вПазарджик
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50 фотографии, дело на Христо
Събев Христов, ще бъдат представени
в изложбата “Моите срещи”, която се
открива на 21 септември от 14 ч. в
Съюза на българските журналисти в
София, ул. “Граф Игнатиев” 4.

“В изложбата се връщам към част

от срещите ми с известни личности -
артисти, писатели, космонавти, с кои-
то съм разговарял и познавах чрез тях-
ното изкуство и дейност. Много леко и

приятно се общува с тях, защото се
държат естествено и приятелски, търпе-
ливо и с удоволствие са ми позирали
по време на различни събития и лични
срещи. Благодаря на Бога, че съм имал
щастието да се докосна до техния ин-
тересен и необикновен свят, непознат
за зрителите и читателите”, разказа за
ДУМА Христо Събев, който е дълго-
годишен сътрудник на вестника.

На снимките ще видим Галина Ула-
нова, Мая Плисецка и Родион Шчедрин,
Андрей Вознесенски, Катрин Деньов,
Гийермо дел Торо, Робер Осеин, Пьотр
Климук, Игор Волк, Сергей Бондарчук,
Станислав Ростоцки, Николай Гяуров,
Питър Устинов и много други.

Çîðíèöà Èëàðèîíîâà
ñ ïðèçíàíèå îò Èòàëèÿ

Гала на лауреатите и връчване на
наградите на победителите от Меж-
дународния конкурс за цигулка, пиа-
но и оперно пеене “Мимас” - Прочи-
да, Италия, се състоя в края на ав-
густ. Събието се проведе на остров
Прочида - културната столица на
Италия. Красивият откриващ концерт
с изпълнения на лауреатите се раз-
продаде седмица преди датата, а Зор-
ница Иларионова се представи съвме-
стно с пианистката Мартина Табако-
ва. В конкуренция с изпълнители от
цял свят цигуларката получи първа
награда в категория “Professional” при
цигуларите при провеждането на кон-
курса през юни т.г.

Престижната международна награ-
да й предоставя възможност за кон-

Младата цигуларка
получи първа
награда
в Международния
конкурс „Мимас”
в Прочида

церти през следващата година в Ита-
лия и Испания, участия на междуна-
родния фестивал “Мимас”, както и
контакти с изявени световни изпълни-
тели. Пътуването й до Италия беше
подкрепено от международното адво-
катско дружество “Пенков, Марков и
партньори”. На гала церемонията

присъстваха  Лучиано Руотоло - арти-
стичен директор на Мимас фестивал и
основател на NOMEA, Алесандро
Стакини - главен изпълнителен дирек-
тор на HC Welth и почетен президент
на Мимас фестивал, Дино Амброзино
- кмет на остров Прочида, Микеле
Абсенте дел Лечезе - съветник на ос-
тров Прочида, Рино д’Орио - ме-
ниджър на Панаира на книгата в Про-
чида, Ромина Касучи - артистичен ди-
ректор на фестивала “Мимас”, Пиеро
Пизани - управител на AMP Pisani, и
много други.

В България Зорница се завърна с
медальон и диплома за най-високо от-
личие в нейната категория. Септември
е натоварен за нея с поредицата от
концерти “SymphoNY Way” с джаз
певеца Васил Петров, където е специ-
ален гост солист. На 16 септември ще
концертират в Благоевград, в зала “Яво-
ров”, на 17 септември - в Разлог, на
открита сцена. А на 18 септември в
София Зорница ще участва в спектакъ-
ла “Вивалди завинаги” със Симфоние-
та Враца и маестро Максим Ешкенази
в Парк-театър “Борисова градина”,
научи ДУМА от Маргарита Тошева,
артистичен и събитиен мениджър.

СНИМКА ЛИЧЕН АРХИВ

Ðîê ëåãåíäèòå „Ñèãíàë”
è „Òàíãðà” çà ïúðâè ïúò
íà åäíà ñöåíà

За исторически концерти се събират две от най-великите
български групи - “Сигнал” и “Тангра”. Рок легендите се
качват за първи път заедно на една сцена, за да възпламенят
всички фенове на златните български хитове, научи ДУМА от
Валентина Ненова. Организатор на събитието е Event Masters.

“Въпреки че повече от 40 години сме на музикалната сцена,
с “Тангра” никога не сме изнасяли общ концерт само двете
групи”, споделя Данчо Караджов. “Затова с голямо желание
и удоволствие ще направим тези три концерта, като обещава-
ме на публиката емоционално двучасово изживяване с много

пеене, импровизации и естествено яко рок”, допълва един от
най-разпознаваемите и обичани гласове у нас.

Фронтменът на “Тангра” Боби Косатката също е катего-
ричен: “Нашето желание е да забавляваме хората, да ги отпус-
нем, да се чувстват щастливи и свободни! Подготвили сме
съвременен, много здрав звук с две соло китари, което е нещо
различно и свежо. Ще съчетаем познатите ни хитове с нови
песни в зареждащ музикален микс с вечни послания!”

“Сигнал” и “Тангра” заедно може да чуем и видим на живо
на 15 септември в Бургас, 19 септември в Стара Загора,
20 септември в Пловдив. Подгряваща на концертите ще е
култовата рок група на 90-те “Елит”.

СНИМКИ EVENT MASTERS

 “Сигнал”“Тангра”

СНИМКА ТЕАТЪР “АТЕЛИЕ 313”

Пиесата „Лукчо”
представя „Ателие 313”

“Лукчо” по текстове на Джа-

ни Родари, Валери Петров, Ръди-

ард Киплинг, Бранислав Нушич

представя театър “Ателие 313”

на 14 септември от 20,30 ч. в

салона си в София, кв. “Красна

поляна”, ул. “В. Д. Стоянов”, до

бл. 7. Представлението е част от

програмата на Международния

фестивал “Панаир на куклите -

София 2022”. Режисура и сценарий

Ямболският драматичен
театър подготвя
две премиери

Две премиерни заглавия под-

готвя Ямболският драматичен

театър “Невена Коканова”. Пред-

ставленията ще бъдат финансира-

ни със средства от НФ “Култура”,

съобщи БНР. Първият спектакъл е

“Комедия от грешки” на Уилям

Шекспир с режисьор Николай Ке-

наров и сценографка Гергана

Кържилова. Премиерата се очаква

в първите дни на следващата го-

дина. Второто заглавие, което ще

бъде реализирано в рамките на

проекта, е “Всичките наши тела”

по разкази на Георги Господинов.

Режисьор ще бъде Мартин Кисе-

лов, сценограф - Борис Далчев. И

двете постановки ще бъдат адап-

тирани към хора с увреден слух,

уточнява се начинът, по който

това ще стане, посочи говорите-

лят на театъра Румяна Стефано-

ва. Със средства от спечеления

проект, който е на стойност бли-

зо 65 000 лева, ще се финансира и

обновяването на сайта, както и

онлайн продажбата на билети.

- Ваня Борисова, сценография - Иван

Станимиров Станев. Участват

Елена Дечева, Богдан Бухалов, Калин

Зафиров, Красимир Мичев, Ламбре-

ти Колев. “Лукчо” е дипломна рабо-

та на Ваня Борисова по специалност

“Режисура за куклен театър” в

НАТФИЗ “Кръстьо Сарафов”, клас

проф. Жени Пашова. Спектакълът,

който има номинации и награди от

престижни форуми, е реализиран с

финансовата подкрепа на Мини-

стерството на културата.
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отговоринакръстословицата

отброй176

воДоравно:
Камина.Абориген.“Дамиканят”.Сочи.Мат.

Валог. “ЛОТ”. Рад. Лен. Кок. Видин. Ватанен
/Ари/.Опал.Сирена.Корона.Елеватор.Лопатар.
Лапа.Рак.Сатен. “НИН”.Лов.Дар.БОК.Титан.
Монолит. Елит. Народи. Пилоти. Аниматор. Но-
минал.Кала.Мит.Набис.Кин/Едмънд/.Газ.Раз.
КАТ.Балет.Нематод.Тинол.Кирилица.Богоми-
лова/Таня/.Анет.Ранит.Ламарина.

отвЕсно:
Радари. Овали. Иригатор. Матадор. Котел.

Талига. Дим. Дипол. Валон /Анри/. Зенон. Нив.
Нанос.Нитон.Томи.Бакал.Лапад.Тимар.Лит.
Алея. Атан. Ибар. Канон. “Сетер”. Наниз. Кол.
Бяг. Вилан. Манас. Нива. Пот. Карер /Павлос/.
Борил. Керам /Курт/. Ботев /Христо/. Моном.
Ками.Мис.Канал. “Кодак”.Талар.Гол.Натан /
Жак/. Литак. Тини. Мечове. Опити. Олигоцен.
Нит.Наран.Тиран.Дата.

- Скъпи, тази 
вечер ще имаме 

парти. Ако не се 
прибера сама,  

ще кажеш,  
че си ми брат.
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днес сряда четвъртък петък

слабдъжд променливо променливо

максимални максимални максимални максимални

05.55 денятзапочва -сутрешен
блоксХристинаХристова
исимеониванов

09.00 посветаиунас
09.05 денятзапочва -сутрешен

блоксХристинаХристова
исимеониванов

09.20 100%будни
11.00 Култура.бГ
12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу/п/

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “пакостникът Чорапчо” -

анимационенфилм
14.30 “Тренк, малкият рицар” -

анимационенфилм
15.00 “аннсдвойно“н”-твфилм

/4епизод/
15.45Телепазаренпрозорец
16.00 бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя-коментарно

предаване
19.00 последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 посветаиунас
20.30 Гласоветенабългария
21.00 референдум с добрина

Чешмеджиева
22.30 “обир”-твновела
23.00 посветаиунас
23.25 банско джаз фестивал

2022: едиз Хафъзоглу
/Турция/

00.25 100%будни/п/
02.10 Култура.бГ/п/
03.10 малкиистории/п/
03.25 “аннсдвойно“н”-твфилм

/4епизод/п/
04.10 посветаиунас/п/
04.40 българияв60минутисма-

рианавекилска/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

00.15“нашиятследобедсбсТв”
/п/

01.25“обществоикултура”/п/
02.20“Заисториятасвободно”/п/
03.15“студиоикономика”/п/
04.10“думатаеваша”/п/
05.10документаленфилм
05.40“нашиятследобедсбсТв”

/п/
06.50музикаленантракт
07.30документаленфилм
08.00“Контра”/п/
09.00“студиоикономика”/п/
10.00Твпазар
10.15“актуалноотденя”/п/
11.00Твпазар
11.15музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10Твпазар
12.30новини
12.45“Заисториятасвободно”/п/
13.45Твпазар
14.00“нашиятследобедсбсТв”
15.30новини
16.00документаленфилм
16.30 “думата е ваша” - открита

линия
17.30Твпазар
18.00 “левите идеи” със стоил

рошкев
18.10Твпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15“актуалноотденя”
20.00“Заисториятасвободно”
21.00“обществоикултура”/п/
22.00 новини - централна еми-

сия/п/
22.30“актуалноотденя”/п/
23.05“левитеидеи”/п/
23.15“студиоикономика”/п/

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.35“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.20 “по-късното шоу на нико-
лаосЦитиридис”/п./

15.00“лекарвпланината”-сери-
ал,с.15еп.10

16.00 премиера: “обещание” -
сериал,с.4

17.00bTVновините
17.30“лицевлице”-публицистич-

нопредаванесводещЦве-
танкаризова,новсезон

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилбилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.22

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “прокуратураЧикаго” - се-
риал,eп.6

00.20 “домашенарест” - сериал,
с.3еп.8

00.50“Катонакино”-предаване
закино

01.00 “Фамилията” - сериал, с.3
еп.11

02.00bTVновините/п./
02.30“предиобед”/п./-токшоу
04.30 “лекар в планината” /п./ -

сериал,с.15еп.10
05.30“лицевлице”/п./

05.35Телеканал“доброутро”

09.00новини/съссубтитри/

09.20“антиФейк”

10.00“живейздравословно!”

10.45информационенканал

12.00новини/съссубтитри/

12.15информационенканал

15.00новини/съссубтитри/

15.15информационенканал

18.00 вечерни новини /със суб-

титри/

18.20информационенканал

21.00 “време” - информационна

програма

21.45“мосгаз.делономер8:Ка-

панът”-еп.2

22.45“Голяматаигра”-твшоу

23.45информационенканал

01.15“мъжко/женско”

02.05“вдействителност”-твшоу

02.55“некаговорят”-токшоу

04.00 “време” - информационна

програма

04.45“мосгаз.делономер8:Ка-

панът”-еп.2

православенкалендар

хороскоп

овен

Ще откриете възмож-
ности за бизнес, за които 
не сте подозирали. Резул-
татите няма да се бавят.

рак

Гледайте оптимистич-
но на живота. Въздър-
жайте се от прибърза-
ни действия.

телец

Разходете се. Това ще ви 
вдъхнови за нови търсе-
ния. Ще ви направи по-
добри и сърдечни. 

лъв

Залагайте на неща, от 
които разбирате, и няма 
да сбъркате. Очакват ви 
финансови придобивки.

БлИЗнацИ

Следвайте приоритети-
те си. Не разпилявайте 
енергията си. Време е да 
разчитате на себе си.

дева

Юридически въпроси ще 
ви занимават. Участие 
в бъдещ проект изисква 
познания, които нямате. 

веЗнИ

Ще получите всичко, за ко-
ето работите. Денят ще 
протече динамично. Ще 
пътувате по бизнес дела.

коЗИрог

Неочаквана среща ще 
подобри настроението 
ви. Пред вас се откри-
ват добри перспективи. 

скорпИон

Добри новини, свързани 
със семейството и въз-
можности за пътуване. 
Ще имате придобивки. 

водолей

С професионални изяви 
ще дадете заявка за из-
растване в кариерата. Не 
бъдете максималисти. 

стрелец

Стойте по-далеч от 
хора, чието поведение не 
одобрявате. Слушайте 
какво ви говори разумът. 

рИБИ

Ще станете жертва на 
напрежението. То ще 
внесе обърканост и коле-
бания в действията ви.

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

корнилий бил езичник, а об-
ръщанетомукъмхристастанало
почудесенначин

св.Корнилийстанализвестенв
божиятацъркванемногоследвъз-
несениетона ГосподаиисусаХри-
ста и първата, апостолската пет-
десетница. Той живеел в Кесария
палестинска.билстотникотполка,
наричан италийски. произхождал
отзнатнаримскафамилия.отнача-
лоезичник,тойстанал“прозелитна
вратата”-вярвалвединиябог,как-
товярвалиюдеите,обаченеизпъл-
нявал юдейските обреди. Той бил
благочестивибогобоязливсцелия
сидом,чеправелмногомилостини
нанародаичевинагисемолелна
бога. Господ обикнал добродетел-
ния езичник и го приел като пръв
членнасвоятаЦъркваизсредата
наезичниците.

обръщането на Корнилий към
Христа бога станало по чудесен
начин.веднъж,повременагореща

молитва, той се удостоил да види
ангелбожи, койтомуизвестил,че
неговите молитви и милостини са
угодни.притоваангелътзаповядал
наКорнилийдапратичовецивград
иопия,даповикаприсебесиапос-
толпетъридаизпълнивсичко,кое-
тотойщемукаже.

надругияденпратеницитебили
веченапът.Когатобилипредвход-
ната врата, дух свети внушил на
апостола да тръгне с тия пътници
към дома на Корнилий. апостолът
приелпратениците,нагостилгиина
другиядентръгналстяхзаКесария.
Заедносъссвоитедомашни,родни-
ни,приятелиипознатиКорнилийго
посрещналрадостноипочтително.

св. апостол петър започнал
своята проповед за Господ иису-
саХриста.духсветислязълвърху
всички,коитослушалисловото.ите
започнали да прославят бога и да
говорятнаразниезици.слушащите
юдеисесмаяли,чеивърхуезични-
ците се излял дарът на пресветия

дух.Корнилий,цялотомусемейство
ивсичкитемуроднинииприятели,
които присъствали на това търже-
ство,приелисветоКръщение.

тръгнал с апостол петър и
пламенно благовестял истината
засинаБожи

Катостаналхристиянин,членна
божиятацърква,Корнилийоставил
всичко и тръгнал с апостол петър,
който го възвел в епископско дос-
тойнство. Заедно с него обиколил
многострани,катосъщопламенно
благовестялспасителнатаистиназа
синабожи.

Когато апостол петър бил в
ефес, получил известие, че в град
скипиосис господствало с груба
силаезичеството.апостолът,Тимо-
тей и Корнилий разсъждавали кой
оттяхдаотидедавъзвестисловото
божиевтояград,потъналвтъмнина
исмъртнасянка.Хвърлилижребие
иизборътсепадналнаКорнилий.

преданието говори, че рев-
ностният Корнилий се отправил
незабавно към жителите на тоя
нечестивград.Тампретърпялмно-
гопоруганияимъчениязаХриста.
с божия сила разрушил храма на
аполоникръстилкнязанатояград,
димитрий,заедносняколкостотици
езичници.

стигналдодълбокастарост.бог
мупредизвестилденянакончината.
Тойповикалвтечениенаизвестно
време при себе си всички христи-
яни. дал им последни напътствия
да преуспяват в християнските до-
бродетели.помолил се на бога за
всички тях, оставилсвойприемник
итихоиблаженопочинал.

Църкватапочитана13септемврисв.свщмчккорнилийстотник
(предпразненствонавъздвижениенасв.кръстГосподен)

25
oC 27

oC 32
oC 32C

предимнослънЧево
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ОснователСтефанПродев

България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
СПорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главни
редактори
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
таняджаджева
tgeneva@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

граФиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
ЕвгенияКрушева,ПетяРогачева,СпаскаВенева
рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разПроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
ПроизводСтво:ВладимирТополски

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.“Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор9705
+вътрешенномер

София,жк.“дружба”1,
ул.“илияБешков”3а

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

duma@duma.bg
непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.

ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,“Фокус”,БГнес,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Печат

X кръг
ЦСКА - Славия 2:0 1:0 Гарсес (55) 

2:0 кох (58); Ботев Вр - Лудогорец 0:4 
0:1 Десподов (17) 0:2 тисера (26) 0:3 
Десподов (41-д) 0:4 каули (90+2), ЧК: 
кавдански (Б-3); снощи: Арда - пирин; 
септември - Локо пд.

IX кръг
ЦСКА 1948-2 - Беласица 1:0 Ха-

лил (54); Спартак Пл - Витоша Б 2:1 

1:0 Божинов (23) 1:1 Христов (87) 2:1 
сантана (90+2); Литекс - Монтана (в 
Тетевен) 0:0; Снощи: Янтра - Лудого-
рец-2; днес, 17.00: миньор - етър.

рЕзултати

глЕдаЙтЕ

Футбол
по Диема спорт
17.00 Миньор - Етър
Шампионска лига
по макс спорт 1
22.00 байер - Атлетико
по макс спорт 2
15.00 байерн - барселона (младежи)
по макс спорт 3
19.45 Спортинг - тотнъм
22.00 байерн - барселона
0.20 Шампионска лига (обзор)
по макс спорт 4
19.45 Виктория П - Интер
22.00 ливърпул - Аякс
по БНт 3
бАСкЕтбол
18.10 Испания - Финландия
21.25 Германия - Гърция
борбА
20.00 СП в белград
по евроспорт 1
колоЕздЕнЕ
16.00 обиколка на 
люксембург (I етап)
18.30 обиколка на Словакия (I етап)

Лудогорец оглави кла-
сирането на efbet Лига. “ор-
лите” събраха 22 точки, след 
като разбиха домакина Ботев 
вр с 4:0. така разградчани из-
превариха ЦскА 1948, който 
падна от Ботев пд (0:2). ти-
мът на Анте Шимунджа е и с 
два мача по-малко.

под околчица головете 
вкараха кирил Десподов (17 
и 41-д), матиас тисера (26) 
и каули оливейра (90+2). 
Гостите обаче получиха не-
очаквана помощ, след като 
мартин кавдански (3) беше 
изгонен с директен червен 
картон за брутално наруше-
ние срещу спас Делев.

словенският спец зало-
жи на петима българи, като 
на терена бяха още Антон 
недялков, Георги терзиев и 
младият иван Йорданов.

това беше първи мач на 
врачани след раздялата с на-
ставника росен кирилов, а 
шампионите влязоха в сре-
щата след успеха над рома 
(2:1) в Лига европа. “орлите” 
вече мислят за гостуването на 
Бетис в испания в четвъртък.

“Беше важен момент - по 
какъв начин ще отговорим в 
първенството. нивото срещу 
рома бе друго, но отношение-
то ни през първото полувреме 
във враца е добро. вкарахме 
четири гола на не чак тол-
кова добър терен, трябва да 
сме доволни. не искахме да 
спираме през втората част, а 
червеният картон дойде след 
грубо нарушение. важно е, че 
не допуснахме попадение.

втората част не бяхме 
чак толкова добри, така е, но 
трябва да сме щастливи от 
победата”, каза Шимунджа.

“мачът тръгна доста 
добре. първото полувреме 
търсихме гола с по-голямо 
желание. поздравявам Ботев, 
опитаха се да играят футбол, 
пресираха, адмирации към 
тях, но ние заслужавахме по-
вече победата.

Ако си професионалист, 
не трябва да те демотивира 
даден противник - дали игра-
ем срещу рома или Ботев вр, 
искаме точки. излизаме за 
победа срещу Бетис”, закани 
се Десподов.

Хубчев бяга 
от БероеЛудогорец излезе начело

„Орлите”започнахаспетимабългарииразбихаБотеввъвВраца петър Хубчев напуска Берое. тре-
ньорът е взел сам решение да си тръг-
не от стара Загора, където се завърна 
за втори период начело на тима през 
януари. предстоят срещи между двете 
страни за уточняване на подробности-
те около оттеглянето на опитния спе-
циалист. Хубчев е решен да продължи 
кариерата си в чужбина.

през август той намекна за сериоз-
ни проблеми в клуба, които са финан-
сови. тогава Хубси призна, че “не се 
издържа”. 

в момента “заралии” са 10-и в пър-
венството с 11 точки, след като в по-
следния кръг сломиха новака спартак 
вн с 3:1.

“най-ценното за Берое в това тежко 
положение е, че всички в града, които 
обичат клуба, са заедно. Знаят какво се 
опитваме да правим и са заедно”, каза 
Хубчев след победата.

Снимкаludogorets.com

от дузпа кирил десподов прави резултата 3:0 
за победата на лудогорец над ботев Вр

венци стефанов скочи на ЦскА и БФс след загубата на славия от 
“червените” с 0:2. Шефът на “белите” обвини рефера волен Чинков в 
тенденциозност, но главната вина била в Боби михайлов, който “обър-
нал палачинката” и вече помагал на тима на Гриша Ганчев.  

на “Армията” точни бяха маурисио Гарсес (55) и мено кох 
(58). при 0:0 обаче иван турицов повали откъсващия се сам сре-
щу вратаря тони тасев, като въобще не игра за топката, но бекът 
не получи дори жълт картон.

“няма да се спра, докато некадърници като Чинковци, минковци и 
сватби не ги изхвърлят от българския футбол. никога не съм очаквал 
такова нещо. срам ме е, че съм бил в изпълкома. Ако тези хора не се 
изхвърлят от съдийството, ще намерим начин да се оправим.

искам да попитам този кашай, касай, масай кьорав ли е? може ли 
топката да се върне от защитник на ЦскА и да дадат засада? къде го 
има това? в кой правилник?

стараем се с футболни средства да направим нещо в славия, те 
се чудят как да ти отрежат главата. мачкаха Галин иванов, стъп-
ваха върху него, грозна работа. отвратен съм. Убеден бях, че ще 
има издевателства, но не очаквах да е такъв тежък караминьол. ес-
тествено, че ЦскА има пръст за този мач, кой да има? турицов му 
откъсва главата на нашия, фаулира го, не му показва и жълт картон, 
а той е за червен. Борислав ако не направи нещо, ще бъде срам за 
футбола изобщо. Шефът на българския футбол един път завинаги 
да удари по масата”, каза стефанов.

“важно беше да победим в седмицата преди Левски. мачът ще 
бъде решен от индивидуални изпълнения, макар да се срещат два до-
бри отбора”, обяви треньорът на ЦскА саша илич.

Снимкаcska.bg

открилият резултата Маурисио Гарсес  
(вдясно) пази топката от слависта  
людовик Соарес за успеха на ЦСкА

Венци Стефанов скочи на ЦСКА и БФС
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Бразилиявзебронзавъвволейбола
следуспехнадСловения

кирил милов се класира 
убедително на финала в кат. 
до 97 кг по борба, класически 
стил, в Белград. в полуфинал-

на схватка българинът тушира 
азера Ариф нифтулаев. наши-

ят губеше след първата част 
с 0:3, но във втората намери 
верния път, успя да изравни 
и да поведе със 7:3, преди да 
залепи на тепиха плещите на 
съперника - туш.

снощи в спор за титлата 
дупничанинът излезе срещу 
най-титулувания борец в ка-

тегорията Артур Алексанян 
(Арм), олимпийски, 3-кратен 
световен и 5-кратен европей-

ски шампион.
милов е сребърен меда-

лист от мондиал 2018 и на 
евро 2019, а през този април 
стана европейски шампион на 
първенството в Будапеща.

едмонд назарян (60) също 
се представя добре, след като 
снощи се бори за място на 
финала. младият ни “класик” 
излезе на тепиха срещу кени-

чиро Фумита. Японецът е дву-

кратен световен шампион и 
олимпийски вицешампион от 
токио 2020. на старта еди се 
справи с технически туш с Лу-

стас петравичиус (Лит), а на 
1/8-финал българинът надви 

Хайтем махмуд (ег) с 2:1. За 
място в топ 4 назарян имаше 
тежък съперник, но пребори 
мурад мамадов (Азер) с 2:1.

при жените Биляна Ду-

дова (62) победи на старта 
Амели Дуар (Фр) с 5:1, след 
което загуби от Айсулу ти-

нибекова (кир) с 2:3. Азиат-

ката стигна до 1/2-финал и 
вероятно ще изтегли врачан-

ката в репешажите.

СнимкаСтартФото

Кирил Милов е сграбчил Ариф Нифтулаев преди да го тушира

Кирил Милов се бори 
на световен финал

италия е новият световен шампион 
по волейбол за мъже. момчетата на се-

лекционера Фердинандо Де Джорджи 
разплакаха вече бившите шампиони и 
домакини от полша, водени от никола 
Гърбич, като ги надиграха с 3:1 гейма 
(-22, 21, 18, 20) в големия финал на 
волеймондиала 2022, игран в пълната 
до краен предел (12 000 зрители) зала 
“Арена сподек” в катовице.

по този начин италия разби меч-

тата на домакините за трета поредна 
световна титла и е за четвърти път 
световен шампион след 24 години па-

уза. “скуадра адзура” има три поредни 
трофея през 1990, 1994 и 1998 г., след 
което не беше стигала дори до мач за 
медалите. италия е и световен вице-

шампион през 1978 г.
“Дружина полска” в същото време 

загуби втори световен финал след този 
от Бразилия през 2006 г. поляците ос-

тават с три титли (1974, 2014, 2018 г.).
преди големия финал, пред 7000 

зрители също в катовице, Бразилия 
грабна бронза след успех над съдо-

макина словения с 3:1 гейма (18, 18, 
-22, 18). капитанът и разпределител на 

италия симоне Джанели бе обявен за 
най-полезен играч (MVP) на мондиал 
2022.

България записа най-слабото си 
представяне, като остана на 20-о място 
от 24 тима. селекционерът ники Же-

лязков подаде оставка, която днес ще 
бъде обсъждана от федерацията.  

ИдеалнИят отбор 
на ВолейМондИала:

разпределител: симоне Джанели 
(ит); диагонал: Бартош курек (пол); 
посрещачи: Йоанди Леал (Браз) и ка-

мил семенюк (пол); центрове: мате-

уш Биениек (пол) и Джанлука Галаси 
(ит); либеро: Фабио Балазо (ит).

Италия измъкна титлата от Полша

Снимкаfivb.com

Волейболистите на Италия се радват със световната титла

Феноменалният кар-

лос Алкарас (исп) прена-

писа историята на тениса, 
като спечели финалната 
битка срещу каспер рууд 
(нор) с 6:4, 2:6, 7:6 (1), 
6:3 за 3,23 ч. и триумфи-

ра на US Open. 
испанският тийней-

джър стана най-младият 
№1 в световната ранглис-

та в историята на откри-

тата ера, както и най-мла-

дият шампион в “Големия 
шлем” от рафаел надал 
насам, който на същата 
възраст заслужи първия 
си “ролан Гарос” през 
2005 г. само пийт сам-

прас на тази крехка въз-

раст е успявал да покори 
ню Йорк през 1990 г.

по пътя към първия 

трофей от Шлема Алка-

рас спечели три поредни 
петсетови двубоя - сре-

щу марин Чилич (Хърв), 
Яник синер (ит) и 
Франсис тиафо (сАЩ), 
а срещу италианеца от-

рази мачбол. последни-

ят шампион от Шлема, 
който е спасявал мачбол 
в рейда си към трофея, 
е новак Джокович - на 
финала на “Уимбълдън 
2019” срещу роджър Фе-

дерер.
Алкарас е на върха с 

6740 т., а опонентът му 
на финала остана втори 
с 5850. 

Двамата се възполз-

ваха от незащитените 
точки от актива на но-

вак Джокович (сърб), 

от отпадането на рафаел 
надал (исп) и на мина-

логодишния шампион 
Даниил медведев (рус) 
още на 1/8-финалите.

на 19 години и 4 месе-

ца Алкарас е най-младият 
№1 в историята на тениса, 
като досегашният рекор-

дьор Лейтън Хюит (Авл) 
изкачи върха на Атр на 
20 години и 9 месеца през 
2001 г.

на 23 години рууд ста-

на четвъртият най-млад 
играч с достигане на два 
“мейджър” финала в един 
сезон след надал, Феде-

рер и Хуан карлос Фере-

ро. той е и едва седмият 
активен играч с такова 
постижение, а другите са 
Доминик тийм, медведев 
и “голямата четворка”.

в интервютата след 
мача финалистите отда-

доха почит на жертвите на 
атентата в ню Йорк на 11 
септември 2001 г.

Алкарас е най-младият 
№1 в тениса


